
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde 
 

Folkestuen Skalmejeskolen 

 

Onsdag den 14. december 2022 kl. 17.15 – 20.00 (Møde først - herefter spisning) 

Medlemmer Forældrerepræsentanter:  

Martin Dam Bräuner (formand) 

Christina Særkjær Andersen 

Ninna Rauhe Hansen 

Inge Rosenbek Fink (næstformand) 

Kenneth Schalinski 

Lisa Lind Krogh 

Martin Thomsen 

 

Medarbejderrepræsentanter: 

Helle Kirkegaard Noer 

Pia Poulsen Nielsen 

  

Ledelsen:  

Anita Lund Birkkjær 

Rikke Skjoldan Kjær 

 

Elevrådet: 

Milas Luca Kjerulff Lehmann  

Thea Bak Holgersen 

Suppleanter 
(Deltager kun ved 

længerevarende fravær) 

Steffen List Bille Nielsen 

Debbie Raundal Wiedenbein 

Afbud Anita Lund Birkkjær 

Fraværende  

Mødedatoer 17/8, 22/9, 10/10, 21/11, 14/12, 26/1, 27/2, 28/3, 19/4, 25/5, 12/6 

Referent Anita Lund Birkkjær Mødeleder  Martin Dam Bräuner 

  



Dagsorden: 

 

 

Referat: 

1. 

17.15 – 17.20 

Sang 

 

/Helle Kirkegaard Noer 

- 

2. 

17.20 – 17.25 

Godkendelse af referat fra sidste møde 

(B) 

 

Godkendt 

2. 

17.25 – 17.40 

Meddelelser: 

• Medarbejdere - fritidsdel 

• Medarbejdere - undervisningsdel 

• Skoleledelsen  

• Bestyrelsen 

• Støtteforeningen 

• Elevrådet 

(O) 

 

• Medarbejdere – fritidsdel 

Der jules med børnene, men det er også vigtigt, at der er 

tid til bare at slappe af. 

SFO er godt i gang med Herning Model SFO og arbejder 

blandt andet med ”Rolig, hjælpsom og nysgerrig”. I uge 9 

arbejdes der specifikt med mentalisering. 

 

• Medarbejdere – undervisningsdel 

Rigtigt fint Lucia-optog! 

Decemberkalender går rigtigt fint. Vi er spændt på 6. 

klasses afslutning af historien. 

Vi går i gang med trivselsundersøgelser og 

trivselskonferencer på denne og den anden side af nytår. 

 

• Skoleledelsen 

Status morgenåbner: 

Vi har besluttet, at morgenåbnerfunktionen bliver 

varetaget af de pædagoger, børnene kender fra 

eftermiddags-SFO. 

Kommunale besparelser:  

Se: Dagsordener og referater - politiske udvalg 

(herning.dk) 

Line Skovmand Jensen og Louise Grøndal Jensen er 

kommet godt i gang som henholdsvis lærer og 

pædagogstuderende. 

 

• Bestyrelsen 

- 

 

• Støtteforeningen 

https://www.herning.dk/politik/dagsordener-og-referater/dagsordener-og-referater-politiske-udvalg/?agendaId=2566
https://www.herning.dk/politik/dagsordener-og-referater/dagsordener-og-referater-politiske-udvalg/?agendaId=2566


Vi har endnu ikke hørt fra Nordeafonden vedr. godkendelse 

af vores fondsansøgning. 

 

• Elevrådet 

Elevrådet skal rundt i klasser i januar og få gode ideer til, 

hvilke huskeregler vi skal have på skolen.  

 

3. 

17.40 – 17.50 

Huskeregler 

(Ordensregler og værdiregelsæt) 

Status 

 

/Rikke Skjoldan Kjær 

(O) 

 

Til elevrådsmødet den 11. januar bliver eleverne 

præsenteret for en ”drejebog”, som hjælper dem igennem 

en proces med at få indsamlet forslag til huskeregler. 

 

På fællesmøde (alle medarbejdere) i januar arbejdes der 

videre med børnenes input. 

4. 

17.50 – 18.05 

Principarbejde 

1. Eventuel godkendelse af Skalmejeskolens 

nuværende principper: 

• Kommunikationsprincip 

• Rygning og alkohol 

 

2. Aftaler i forhold til udbredelse af viden om 

princippet til forældre. 

 

Se bilag 

 

/Rikke Skjoldan Kjær 

(D, B) 

 

1.  

Begge principper godkendt! 

 

2. 

Samarbejdsprincippet bliver et punkt for de forældrevalgte 

til de kommende forældremøder efter sommerferien.  

 

Tobaks- og alkoholprincippet bliver sendt ud til alle 

forældre nu og genudsendes i forbindelse med 

Skalmejefesten. 

 

Ledelsen skriver til trivselsrådene, at de gerne må sende 

en OBS ud om princippet i forbindelse med arrangementer, 

hvor forældre deltager. 

 

I forbindelse med principperne på hjemmesiden kan der 

laves en lille notits om, at ledelsen kan kontaktes, hvis der 

er spørgsmål til principperne.  

5. 

18.05 – 18.25 

Hjemmesiden 

• Orientering om forudbestemte rammer 

• Idéudveksling i forhold til indhold m.m. 

 

/Anita Lund Birkkjær 

(O, D, B) 

Udsat 

 

 

 



6. 

18.25 – 18.35 

 

Skoleudviklingssamtale 

Opfølgning 

 

/Rikke Skjoldan Kjær 

(O) 

 

Kort orientering om den netop afviklede 

skoleudviklingssamtale med skolechefen, direktøren og 

udvalgsformanden. 

7. 

18.35 – 18.40 

Evt. Juleklippedag og Lucia. Kan det blive samme dag? Der har 

været henvendelser fra flere forældre. 

Juleklippedagen var for kort. Man nåede ikke de mange 

fine værksteder. 

På billetten stod der, at der var åbent til 12.45 ved 

æbleskiverne, hvilket skabte forvirring. Æbleskivedelen 

kunne godt vare længere. 

Det var dejligt, at det var spredt ned i salen også, så folk 

ikke var så mange samlet på ét sted. 

 

Fremadrettet må der meget gerne sendes info om fuldmagt 

ud, inden der sendes en fuldmagt ud, da man først kan se 

info, når man har svaret på spørgsmålet om fuldmagt. 

 

Når der lægges video op på Aula som nyhedsbrev, skal det 

sikres, at formatet kan ses på alle devices. 

 

Gode frikvarterer?  

Kan der blive legepatruljer i frikvartererne? Milas 

undersøger, om det er noget, elevrådet kunne være 

interesseret i. Rikke fortæller, at hvis det skal fungere, skal 

det planlægges godt, og børnene i legepatruljen skal lære 

at være en god legepatrulje. 

Kan de voksne sætte mere i gang i pauserne for dem, der 

ikke har så nemt ved at finde legekammerater? Det er 

meget forskelligt, hvad der sættes i gang. I nogle klasser 

er der eksempelvis ugens leg. I andre klasser aftales der 

eksempelvis, inden børnene går ud, hvad man kan være 

med til. 

 

Hvordan er mobilreglerne i SFO? 3. og 4. klasse må spille i 

20 minutter mandag, onsdag og fredag. Der er andre 

regler i ferierne.  



 

 

(O = orientering, D = drøftelse, B = beslutning) 

8. 

18.40 – ca. 20.00 

 

Juleafslutning med spisning  


